

Version française ci-dessous



## LAST POST FUND FONDS DU SOUVENIR

# The Bugler

A quarterly newsletter to keep you informed

Staff and members continued to build valuable new relationships and pursue the fulfillment of our long standing Mission. Canadian and allied, Veteran families can reach a counsellor from Monday to Friday, from 8am to 4pm, from anywhere in Canada. On October, 1st, the spousal estate exemption used when evaluating the financial eligibility to the Funeral and Burial Program was raised from \$12,015 to \$35,279. On January 1st 2017, the amount was readjusted to \$35,738. These changes will result in more Veteran families receiving financial assistance.



## Visiting Last Post Fund Branches

This past November, National President Barry Keeler and Vice-President (West) Ray Mikkola had the pleasure to attend provincial LPF meetings in Winnipeg, Saskatoon and Victoria. These events provided an excellent opportunity to meet and get to know new members and to receive updates on branch initiatives.

At the same time, the meeting venues provided a forum for our President to emphasize the important role and responsibilities that our volunteer membership must vigorously exercise to ensure we successfully meet the LPF mandate. He noted recent Federal budget initiatives have greatly enhanced the Funeral and Burial Program that we administer on behalf of Veterans Affairs Canada. Putting that good news aside, he allowed while we are progressing we must collectively place greater emphasis on the sub-committee work that is ongoing in the areas of commemoration, communication, unmarked graves and fundraising, particularly in respect to the LPF owned and operated National Field of Honour located in Pointe-Claire, PQ.

In concluding, the President emphasized that the ability of our coast to coast provincial memberships is the outreach vehicle we should use to explain and make the LPF program known not only to Veterans and their families, but to Canadians at large.

## Remembrance Day 2016 at the National Field of Honour

For a second consecutive year, the Last Post Fund collaborated with No Stone Left Alone Memorial Foundation in order to educate students about the importance of remembrance, and involve them in a formal manner in commemorative events. Over a hundred students from neighbouring schools, Vincent Massey Collegiate and Saint Thomas High School traveled to the National Field of Honour and placed poppies on all 22 000 headstones. Teachers and students braved the cold weather and were joined by hundreds of community members for the ceremony. The turnout was impressive. The Last Post Fund would like to thank Mr. Serge Gélinas, the National Field of Honour manager, for his work during the planning of our ceremonies. We would also like to thank our Guest of Honour, Member of Parliament, Mr. Francis Scarpaleggia, the Opus 16 choir, led by Mr. Alain Lanctôt, the Royal Military College of St-Jean, the 34th Canadian Brigade Group and our Master of Ceremonies, Major Richard Gratton. Watch the video recap of the event below.



## Toronto Don Valley Freemasons visit to the National Field of Honour

The Last Post Fund Quebec Branch hosted a visit of the National Field of Honour, on Friday, November 25th. Guests, Mr. Lawrence Ben-Eliezer,

District Deputy Grand Master of the Toronto Don Valley Freemasons and Mr. Harry Hampar Keleshian, Chairman of the Toronto Don Valley District Masons Charity Committee, accompanied by his wife, Mrs. Ida Hampar Keleshian, toured the cemetery and sat with a Last Post Fund delegation to learn more about the Last Post Fund's history and current activities. The National Field of Honour is in need of financial support. Our visitors showed great empathy to the cause. The Last Post Fund looks forward to continuing discussions with the Toronto Don Valley Lodge in 2017, and we thank our guests for taking the time out of their schedules to lend an ear to our cause.

## Donations from the Canadian Corps of Commissionaires

Once again, last November, the Canadian Corps of Commissionaires were very generous towards the Last Post Fund. At the close of the Remembrance Day ceremony at the NFOH, the Chairman of the board of Commissionaires of Quebec, Colonel Jean Forget (Retired), presented a cheque of \$10,000 to the Last Post Fund Quebec Branch that manages the National Field of Honour. The Last Post Fund would like to thank Colonel Forget for his support during his term as Chairman of the Board of Commissionaires of Quebec, and wish him good luck in his future endeavors.

Lieutenant Colonel Allison Gallop (Retired), President of the NB-PEI Branch, also accepted a cheque for \$1,000 from the NB-PEI Commissionaires Division.



*From Left: BGen Pierre Boucher, Col Michel Crowe, Col Jean Forget, BGen Gaston Côté, Mr. Serge Gélinas, Capt(N) Peter Langlais. All are retired members of the Canadian Forces.*



*From Left: Mr. John Henderson, Board Chairman, LCol Allison Gallop, (Retired) NB-PEI Branch President and Col Peter Kramers, (Retired) CEO of the NB-PEI Commissionaires Division*

## Remembrance Day Song - A Letter from Home

Ms. Jean Miso, author of 'Their Duty, Our Pride', released a wonderful new music video, just in time for Remembrance Day. Ms. Miso has performed at the Last Post Fund's commemoration ceremonies in the past and has

graciously agreed to perform for us once again, in June 2017. Five dollars of each copy of her book sold is donated to the Last Post Fund. We are very fortunate to be the recipients of her wonderful contribution. Ms. Miso will soon be retiring from her career as a teacher, and will continue to collaborate with the Last Post Fund on upcoming educational and commemorative projects.



### Erratum

The honour presented to Manitoba Branch President Chris Bodner was a Long Service Medal, not an Award of Merit as published in the previous edition of the Bugler. Apologies to Mr. Bodner.

### Best wishes to Mr. Peter Traves

The Membership of the Last Post Fund would like to acknowledge the recent celebration of Mr. Peter Traves's 85th birthday. Mr. Traves is a long standing member of the Nova Scotia Branch. Thank you for your ongoing support, we wish you all the best!

## Long Service Medal presented in Toronto

On September 15th, Navy Commander Tony Pitts (Retired) was presented with a Long Service Award for his 32 year commitment to the Ontario Branch. The award was presented by Ontario Branch President, Navy Captain Gary

Hatton (Retired) and Vice President West, Lieutenant Colonel Ray Mikkola (Retired).



*From left: LCol Mikkola(Retired), NCdr Tony Pitts (Retired), NCapt Gary Hatton (Retired)*

## Memorial area unveiled in Surrey, British Columbia



In June 2016, Mr. Brent Lang, initiated a partnership between the Last Post Fund and the City of Surrey, to enhance the Veterans section at the Surrey Center Cemetery. Representatives of the British Columbia Branch worked with Ms. Anna Christian, Park Operations Coordinator - Cemetery Services, and Mr. Dan Bellan, concept designer and sculptor to materialize the project.

After meticulous planning, the result is a beautiful area composed of a memorial monument, within a small circular garden, centered by a flagpole and flanked by two attractive granite benches. The project was unveiled on November 11th. The Last Post Fund and the City of Surrey shared the cost of the installation. Branch President, Lieutenant Colonel Romano Acconci(Retired), is currently trying to recruit a local Cadet Corps unit to 'adopt' this Field of Honour so that in the years to come, the recognition will continue on Remembrance Day, Canada Day and other significant dates.

The design of the monument is deeply meaningful. The artist, Dan Bellan, recently won the first place award for the concept and design of this memorial in a competition in the United States for contemporary cenotaphs and war memorials. A new project will kick off in the early spring 2017, at Mountain View Cemetery, in Vancouver. The members of the Executive Committee are grateful for the efforts put in by our British Columbia Branch. This project is another example of a collective effort well done.

# Le Clairon

Une infolettre trimestrielle pour rester informé

Les employés et les membres ont continués à forger de nouvelles relations et à veiller à l'accomplissement de notre mission centenaire. Les familles de Vétérans canadiens et alliés, dans toutes les provinces, peuvent rejoindre un conseiller, du lundi au vendredi, de 8h à 16h. Le 1er octobre, l'exemption des biens, lors de l'évaluation de l'éligibilité financière au Programme de funérailles et d'inhumation d'un Vétéran marié, est passée de 12 015\$, à 35 279\$. Le 1er janvier 2017, le montant a été réajusté à 35 738\$. Ces changements permettront à plus de familles de bénéficier d'une aide financière.



## Visite du Président aux filiales

En novembre dernier, le Président national Barry Keeler et le Vice-président Ouest Ray Mikkola ont eu le plaisir d'assister aux réunions provinciales du FDS à Winnipeg, Saskatoon et Victoria. Ces visites étaient d'excellentes occasions pour rencontrer les nouveaux membres et d'obtenir des mises à jour sur les initiatives provinciales.

Conjointement, les lieux de réunions ont servi de forum au Président Keeler afin de mettre l'emphase sur le rôle important et les responsabilités que les membres bénévoles doivent exercer pour assurer l'accomplissement du mandat du FDS. Il a noté que les récentes initiatives budgétaires fédérales ont amélioré le Programme de funérailles et d'inhumation que nous administrons au nom d'Anciens Combattants Canada. À la suite de cette bonne nouvelle, il a enchaîné avec un rappel que malgré les progrès, le travail continu des comités de communications, de commémoration, des tombes non-identifiées et de levée de fonds demeure très important, particulièrement en ce qui concerne le Champ d'honneur national du Fonds du Souvenir, situé à Pointe-Claire, Québec.

En conclusion, le Président souligna que nos membres à travers le pays sont capables de faire suffisamment de sensibilisation que les programmes du FDS deviendront connus, non seulement auprès des familles de Vétéran, mais avec tous les canadiens.

## Jour du Souvenir 2016 au Champ d'honneur National

Notre cérémonie commémorative annuelle a eu lieu récemment au Champ d'honneur national à Pointe-Claire, Québec. Pour une deuxième année consécutive, le Fonds du Souvenir et la fondation Aucune Pierre dans l'Oubli ont collaboré afin d'éduquer la relève sur l'importance de la commémoration et d'impliquer les jeunes de façon formelle. Plus d'une

centaine d'étudiants de Collège Vincent Massey et de l'école secondaire Saint-Thomas se sont rendus au Champ d'honneur National et ont placé des coquelicots sur les pierres tombales des 22 000 Vétérans inhumés sur le site. Les étudiants et enseignants ont affronté le froid de la matinée, pour ensuite être rejoints par des centaines de membres de la communauté lors de la cérémonie. La participation était impressionnante. Le Fonds du Souvenir aimerait remercier M. Serge Gélinas, gestionnaire du Champ d'honneur national, pour son travail acharné lors de l'organisation des cérémonies. Nous aimerions aussi remercier notre invité d'honneur, M. Francis Scarpaleggia, député, la chorale Opus16 dirigée par M. Alain Lanctôt, le Collège militaire Royal de Saint-Jean, les membres du 34e Groupe Brigade du Canada, et notre maître de cérémonie, Major Richard Gratton. Visionnez la vidéo récapitulative de l'événement ici:



## Visite des franc-maçons de Toronto Don Valley au Champ d'honneur National

La filiale du Québec ont accueillis des visiteurs au Champ d'honneur national, vendredi le 25 novembre. Les invités M. Lawrence Ben-Eliezer, Grand Maître des franc-maçons du district Toronto Don Valley, et M. Harry Hampar Keleshian, Président du comité de la charité des franc-maçons du district Toronto Don Valley, accompagné par sa femme, Mme. Ida Hampar Keleshian, ont visité le cimetière, puis se sont réunis avec une délégation du Fonds du Souvenir pour en apprendre d'avantage sur l'histoire du Fonds du Souvenir et de ses activités courantes. Le Champ d'honneur a besoin de support financier. Nos visiteurs ont témoigné d'une grande empathie à notre situation. Le Fonds du Souvenir poursuivra hâtivement le dialogue avec la Loge de Toronto Don Valley en 2017, et nous remercions M. Ben-Eliezer, M. et Mme. Hampar Keleshian d'avoir prêter une oreille attentive à notre cause.

Le Corps canadien des Commissionnaires ont fait preuve d'une grande générosité envers le Fonds du Souvenir, encore une fois, lors du mois de Novembre. Lors de la fermeture de la cérémonie du Jour du Souvenir au Champ d'honneur national, le Colonel Jean Forget (Retraité), présenta un don de 10,000\$ aux membres du Conseil d'administration de la filiale du Québec, chargés de la gestion du Champ d'Honneur National. Le Fonds du Souvenir aimerait remercier Colonel Forget de son soutien pendant son terme en tant que Président du Conseil d'administration des Commissionnaires. Nous vous souhaitons bonne chance dans vos futurs projets.

Lieutenant-colonel Al Gallop (Retraité), Président de la filiale du Nouveau-Brunswick et de l'Île-du-Prince-Édouard, a également accepté un chèque de 1,000 \$, gracieuseté de la Division NB-PEI des Commissionnaires.



*De gauche à droite: BGén Pierre Boucher, Col Michel Crowe, Col Jean Forget, BGén Gaston Côté, Maj Serge Gélinas, CapvPeter Langlais. Tous membres retraités des forces armées canadiennes.*



*De gauche à droite: John Henderson, Président du CA Corps des Commissionnaires, Al Gallop, Président la filiale NB-IPE, Pieter Kramer, PDG de la Division NB-IPE des Commissionnaires.*

## Chanson pour le Jour du Souvenir: 'Letters from Home'

Mme. Jean Miso, l'auteure du livre 'Their Duty, Our Pride', a publié un nouveau vidéoclip, en préparation pour le Jour du Souvenir. Mme. Miso a chanté à deux reprises lors de nos cérémonies commémoratives, et a gracieusement accepté de chanter pour nous à nouveau, en juin 2017. Cinq dollars de chaque copie de son livre vendu sont remis au Fonds du Souvenir. Jean Miso prendra bientôt sa retraite de sa carrière d'enseignante, et continuera de collaborer avec le Fonds du Souvenir sur des projets de commémoration de nature éducatives. Nous sommes choyés de sa contribution enrichissante.





### Erratum

L'honneur présenté à Chris Bodner, Président de la filiale du Manitoba, était une Médaille de long service, et non un certificat de mérite, tel que publié dans la dernière édition du Clairon. Toutes nos excuses à M. Bodner.

### Meilleurs voeux, M. Peter Traves!

Les membres du Fonds du Souvenir aimeraient souligner le 85e anniversaire de Peter Traves qui a eu lieu récemment. M. Traves est une membre de la filiale de la Nouvelle Écosse depuis de nombreuses années. Merci de votre support continu et meilleurs voeux!

## Médaille de long service présentée à Toronto

Le 15 septembre 2016, le Capitaine de frégate Tony Pitts (Retraité), a reçu la Médaille de long service, pour son engagement de 32 ans avec la filiale de l'Ontario. Le prix a été présenté par le Capitaine de vaisseau Gary Hatton (Retraité) et le vice-président de l'Ouest, Lieutenant-colonel Ray Mikkola (Retraité).



*De gauche à droite: LCol Mikkola(Ret), Capf Tony Pitts (Ret), Capv Gary Hatton (Ret).*

## Aire mémorielle dévoilée à Surrey, Colombie Britannique



En juin 2016, Brent Lang, membre de la filiale de la Colombie-Britannique, initia un partenariat entre le Fonds du Souvenir et la Ville de Surrey, afin d'améliorer la section des Vétérans au cimetière Surrey Centre. Une délégation de la filiale de la Colombie Britannique s'est joint à Mme. Anna Christian, coordonatrice des opérations parc et cimetières, et à M. Dan Bellan, sculpteur et

responsable de la conception, afin de concrétiser le projet. Grâce à une planification attentionnée, le résultat est une magnifique aire composée d'un monument commémoratif à l'intérieur d'un jardin circulaire avec, au centre, un drapeau et deux magnifiques bancs de granite, de chaque côté. Le projet fut dévoilé le 11 novembre 2016. Le Fonds du Souvenir et la Ville de Surrey ont partagés les coûts de cette installation. Le Président de la filiale, Lieutenant-colonel Romano Acconci (Retraité), tente présentement de recruter une unité de corps de cadets qui pourra 'adopter' ce champ d'honneur afin qu'il soit correctement reconnu lors du Jour du Souvenir, le Jour du Canada et autres dates marquantes. La conception du monument porte une profonde signification. L'artiste, M. Bellan, s'est vu désigné le prix de première place pour la conception de ce monument dans un concours américain de cénotaphes contemporains et monuments militaires. Un nouveau projet débutera au printemps 2017, au cimetière Mountain View, à Vancouver. Évidemment, les membres du comité exécutif sont très reconnaissants des efforts fournis par la filiale de la Colombie-Britannique. Ceci est un autre bel exemple de projet collaboratif entrepris par le Fonds du Souvenir.



Client Service Team  
Équipe de service aux clients  
1-800-465-7113

National Field of Honour  
Champ d'honneur National  
(514) 695-7213



Last Post Fund | 401 - 505 René-Lévesque Blvd. West, Canada H,  
Montreal, Quebec, Quebec H2Z 1Y7 Canada

[Unsubscribe](#)

[About our service provider](#)

Sent by adeschenes@lastpost.ca in collaboration with



Try it free today